
1

MĚSÍČNÍK OBČANŮ A PŘÁTEL JÍLOVÉHO

  DUBEN 2012 

Jílovská
Číslo 4
Ročník XXI
Vyšlo dne: 20. 4. 2012
Zdarma

SOVA

UVNITŘ MIMO JINÉ NAJDETE:

*  Plánovaný prodej bytů a domů . . . str. 1 + 4
*  O čem jednala Rada města Jílové
    O čem jednalo Zastupitelstvo města Jílové  . . . str. 2
*  Zprávy o událostech Policie ČR, MP a SDH . . . str. 3
*  Zprávy z úřadu . . . str. 4 – 6
*  Zubní pohotovost . . . str. 7
*  Zprávy ze školy a školky . . . str. 9
*  Zprávy a názory občanů . . . str. 10
*  Seriál o odsunu Němců . . . str. 11
*  Rozhovor s talentem . . . str. 11
*  Pozvánky na kulturní akce . . . str. 12
*  Inzertní stránka . . . str. 13
*  Vzpomínky, jubilea . . . str. 14

ÚŘAD INFORMUJE:

• Plánované prodeje bytů a domů . . . str. 1 + 4
• Upozornění pro nájemce pozemků . . . str. 4
• Protihluková opatření na silnici I/13 . . . str. 4
• Vyhlášení konkursu na ředitele/ředitelky

MŠ Jílové a ZŠ a MŠ Jílové . . . str. 5
• Krádež dřevin ze zámeckého parku . . . str. 5
• Statistika činnosti MP za rok 2011 . . . str. 5
• Změny jízdních řádů . . . str. 6
 ... a další

Dne 22. 3. 2012 byla dodavatelem předána zrealizovaná zakázka „Generální oprava střechy – bytový dům; ul. Nová 183 – 186; Jílové“. Ke 
dvěma novým oknům ve strojovnách výtahů (Nová 183 a 185), jejichž výměna byla realizována v průběhu r. 2011, se nyní přidala nová 
střešní krytina a nové okapy a okapnice. Po letech stížností tak bude komplexně vyřešen problém zatékání zejména do horních bytů, ale
i do chodeb a strojoven výtahů…                            taj

V NOVÉ UŽ NA HLAVY NEPOTEČE

foto: Žaneta Žemlová

Zastupitelstvo města Jílové projednalo na svém 14. zasedání dne 31. 1. 2012 
materiál týkající se záměru prodejů vybraných nemovitostí - bytových jednotek
a domů - a přijalo usnesení č. 409/2012/Z (bod č. 6) písm. A) až D). Bodem A) byl 
schválen záměr prodeje bytových jednotek včetně podílu na stavebních parce-
lách a společných částech domů dle zák. č. 72/1994 Sb. ve znění pozdějších před-
pisů: Javorská 54, vč. st.p.č. 307/2 v k.ú. Jílové; Teplická 128 vč. st.p.č. 145 a st.p.č. 363
v k.ú. Martiněves (vč. garáže); Teplická 231 vč. st.p.č. 402 v k.ú. Jílové; Sněžnická 
104 vč. st.p.č. 116/1 v k.ú. Martiněves. Pod bodem B) byl schválen záměr prodeje 
bytového domu Sněžník 124 vč. st.p.č. 33 v k.ú. Sněžník a bytového domu Teplic-
ká 149 vč. st.p.č. 174/2 v k.ú. Jílové, dle zák. 40/1964 Sb., Občanského zákoníku. 
Důvodem předložení tohoto materiálu byla naléhavá potřeba stanovení strate-
gie hospodaření s bytovými domy ve vlastnictví města Jílové. Ze strany odboru 
správy majetku a stavebního úřadu Městského úřadu Jílové (dále jen OSMSÚ 
MÚ), který byl odpovědný za správu bytů a domů, nebylo možné bez rozhodnutí 
o dalším postupu objektivně naplánovat výdaje pro sestavení rozpočtu, nebylo 
možné ani odpovědně komunikovat a podávat relevantní informace občanům 
těchto domů a bytů, z nichž někteří projevili zájem o koupi uvedených nemovitostí 
a někteří nájemníci se naopak chtěli ujistit, že se jejich byt či dům prodávat nebude.
Na žádost nájemníků se individuálně projednával záměr prodeje bytových domů 
Mírové nám. 269 a Teplická 160. I toto projednání potvrdilo nutnost předložení kom-
plexních informací zastupitelům a následné rozhodnutí o další strategii nakládání
s těmito nemovitostmi. 
Z podnětu starosty města zpracovala Komise bytová a výstavby (orgán Rady 
města Jílové) ve spolupráci s OSMSÚ MÚ odhad nezbytných nákladů na opravy 
a údržbu jednotlivých bytových domů ve vlastnictví města. Tento materiál spo-
lečně s informacemi o výši nájemného v jednotlivých domech a informacemi
o nákladech na opravy a údržbu v minulých letech, byly projednány na pracov-
ním semináři zastupitelstva, který se konal dne 13. 12. 2011. V průběhu tohoto 
semináře v závěru diskuse k bodu „prodej domů“ se přítomní členové zastupitel-
stva shodli na nezbytnosti prodeje vybraných bytových domů. 

PLÁNOVANÉ PRODEJE BYTŮ A DOMŮ

pokračování na str. 4
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O čem také jednala
Rada města Jílové

Dne 1. 3. 2012
• schválila výpověď Smlouvy o dodávce tepelné energie a Smlou-
vy o provozování plynových kotelen uzavřené mezi Městem Jí-
lové a společností Termo Děčín, a.s.
Dne 7. 3. 2012
• schválila vydání souhlasného stanoviska Města Jílového, jako 
dotčeného územního samosprávného celku, k oznámení zá-
měru „Rozšíření provozu galvanovny“ firmy DENAS Děčín, spol.
s r.o., Javorská 229, Jílové, podle Přílohy č. 4 zákona č. 100/2001 
Sb., o posuzování vlivů na životní prostředí
• schválila „Pravidla pro poskytování příspěvků zájmovým orga-
nizacím“ ve znění úprav a doplňků navržených na RMJ dne 7. 3. 
2012 (podrobněji – viz článek v příštím čísle Jílovské sovy)
• vzala na vědomí návrh na uzavření MŠ Průběžná v době 2. 7. 
- 3. 8. 2012, MŠ Javorská v době 23. 7. - 24. 8. 2012 a doporučila 
uspořádat uzavření MŠ tak, aby byla možnost využití alespoň 
jedné MŠ po celou dobu letních prázdnin; vzala na vědomí 
oznámení Zápisu do MŠ Jílové na školní rok 2012/2013 v MŠ 
Průběžná a MŠ Javorská  dne 16. a 17. 4. 2012 v době od 8.00 
do 14.00 hodin; vzala na vědomí konání Akademie Elce pelce - 
po šesté, dne 28. 4. 2012 v Městském divadle Děčín a pověřuje 
účastí za Město Jílové starostu města – p. Miroslava Kalvase
• vzala na vědomí informaci místostarostky Ing. Olgy Hrebičko-
vé o nevhodné velikosti autobusu na lince 445 Jílové – Děčín, 
který odjíždí ze zastávky Jílové - papírny směrem na Děčín ve 
4.55 hod; uložila radnímu Petru Šenkovi prověřit vytíženost 
uvedeného spoje a případně vyvolat jednání s dopravcem o na-
sazení vozu s větší kapacitou
Dne 21. 3. 2012
• vzala na vědomí čerpání rozpočtu města Jílového k 31. 12. 2011
• projednala záměry pronájmů pozemků a ostatní úkony týkají-
cích se pozemků (např. změny a uzavření nájemních smluv)
• schválila záměr výpůjčky zámeckého rybníka v areálu Jílovské-
ho zámku na p.p.č. 973/1 v k.ú. Jílové pro Český rybářský svaz, 
místní organizace Děčín se sídlem Děčín 5, Ústecká 23 za úče-
lem potřeby výchovy mladých rybářů
• schválila neprodloužení nájemních smluv na byty z důvodů 
neplacení nájemného
• schválila uzavření Smlouvy o organizaci a výkonu veřejné služby
• schválila podání výpovědi smlouvy uzavřené mezi Městem Jí-
lové, a firmou Miroslav Kabát – MK STUDIO, jejíž předmětem je 
vytváření pořadů, reportáží, záběrů – tzv. videokroniky města 
Jílové a archivace videokroniky na elektronických médiích DVD
• schválila souhlas Města Jílové, jako vlastníka pozemku s poká-
cením konkrétních dřevin
• stanovila termíny v roce 2012 pro provozování pouťových 
atrakcí na ploše vedle náměstí za restaurací „Lidový dům“
a to ve dnech: 31. 5. až 4. 6. 2012, 6. 9. až 10. 9. 2012; rozhodla
o vypsání výběrového řízení pro rok 2012 na provozovatele 
pouťových atrakcí ve dnech 31. 5. až  4. 6. 2012 a 6. 9. až 10. 9. 
2012
• vzala na vědomí informaci o úpravě prázdninového provozu 
MŠ Jílové: MŠ Průběžná uzavřená v době  2. 7. - 27. 7. 2012; MŠ 
Javorská uzavřená v době 30. 7. - 24. 8. 2012

• vzala na vědomí informaci o pořádání hasičské soutěže pro 
děti „O putovní pohár Města Jílové“ dne 12. 5. 2012; schválila 
připojení se Města Jílové k pořádání této akce
• vzala na vědomí zprávu místostarostky Ing. Olgy Hrebičkové
o stavu přípravy materiálů, které budou podkladem pro rozho-
dování o poskytnutí příspěvku zájmovým organizacím
• schválila podání žádosti na Město Děčín,  o poskytnutí pří-
spěvku ve výši 15 000 Kč na úpravu běžeckých tratí na Sněžníku
v zimní sezóně 2012; schválila podání žádosti na Město Děčín,  
o poskytnutí příspěvku ve výši 20 000 Kč na instalaci dvou turi-
stických informačních tabulí o běžeckých trasách v této lokalitě

Kompletní zápis a výpis
z přijatých usnesení ZMJ

a RMJ je zveřejněn na
webových stránkách města.

w w w.mujilove.cz

POZVÁNKA
na 17. zasedání Zastupitelstva města Jílové, které se bude konat v úterý 24. dubna 
2012 od 16 hodin v 1. patře Jílovského zámku. Program bude zveřejněn na plakátech 
a úředních deskách města.

O čem také jednalo 
Zastupitelstvo města Jílové 

• schválilo splnění usnesení, kterým Zastupitelstvo města Jílo-
vé uložilo místostarostce připravit pravidla pro poskytování fi-
nančních prostředků na sportovní, kulturní a ostatní zájmové 
spolky do 27. 3. 2012
• doporučilo Radě města Jílové zapracovat připomínky k „Pra-
vidlům pro poskytování příspěvků zájmovým organizacím“ dle 
rozpravy ZMJ
• vzalo na vědomí zápis z jednání Finančního výboru ZMJ ze dne 
15. 2. a 29. 2. 2012
• vzalo na vědomí  čerpání rozpočtu k 31. 12. 2011
• schválilo rozpočet města Jílové na rok 2012 – výdaje celkem 
63.590,50 tis. Kč, splátka úvěru 72.624,60 tis. Kč, příjmy celkem 
130.735,10 tis. Kč, financování 5.480 tis. Kč
• schválilo stanovení rozpočtovaných mzdových prostředků ve 
výši 13.150 tis. Kč jako závazného ukazatele pro rozpočet roku 
2012
• vzalo na vědomí Organizační řád Města Jílové a Městského 
úřadu Jílové schválený Radou města Jílové dne 7. 12. 2012
• řešilo záležitosti týkající se prodejů jednotlivých pozemků 
(zveřejnění záměrů prodeje, uzavření kupních smluv, aj.)
• schválilo uzavření smlouvy o bezúplatném převodu nemovi-
tosti mezi Městem Jílové jako nabyvatelem, a převodcem, ČR 
– Úřadem pro zastupování státu ve věcech majetkových, na 
bezúplatný převod p.p.č. 3221/2, ostatní plocha o výměře 638 
m2 v k.ú. Jílové u Děčína do majetku města Jílové
• jmenovalo Ing. Radku Tomanovou, tajemnici MÚ Jílové, šéfre-
daktorkou Jílovské sovy
• jmenovalo paní Olgu Rážovou členkou redakční rady Jílovské 
sovy

Zpracovala: Radka Tomanová, tajemnice MÚ
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Květnové číslo Jílovské sovy
vyjde v pátek 18. května 2012.

Uzávěrka všech příspěvků je 4. května v 11 hodin.
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Stačí chvilička
6. března - Notebook v hodnotě patnáct tisíc korun odcizil neznámý nenechavec z neuzamčeného automobilu v Jílovém. Jeho majitel do něj totiž nosil věci 
z jedné z místních restaurací a tak neměl vozidlo pod stálým dohledem. Na případu pracují policisté z obvodního oddělení. Podaří-li se jim pachatele do-
padnout, bude se zodpovídat z přečinu krádeže, za který může být potrestán až dvouletým vězením. Policie při této příležitosti varuje řidiče, aby v žádném 
případě nenechávali cenné věci ve vozidlech.

Odsál benzín
8. března - Deset litrů benzínu odcizil neznámý lapka v noci ze Škodovky zaparkované před panelovým domem v Jílovém. Kvůli tomu poničil nádrž a maji-
teli tak zanechal škodu v celkové výši přes čtyři tisíce korun. Po pachateli pátrají policisté z obvodního oddělení. Pokud uspějí, bude se zodpovídat z přečinu 
krádeže vloupáním a čelit hrozbě až dvouletého odnětí svobody.

Vytrvale neplatí
9. března - Bezmála 40 000 Kč na výživném dluží čtyřicetiletý muž na svou dceru. Díky tomu si včerejšího dne vyslechl od kriminalistů obvinění z trestného 
činu zanedbání povinné výživy. Za to mu hrozí až pětileté odnětí svobody s přihlédnutím ke skutečnosti, že v posledních 3 letech byl za takový čin již souzen.

Zmizela měď
13. března - Měděné svody a kolena v hodnotě zhruba šest a půl tisíce korun, odcizil v posledních dnech neznámý lapka z rodinného domu v Jílovém. Aby 
se dostal na pozemek, kde objekt stojí, překonal oplocení. Tím se kromě přečinu krádeže dopustil také porušování domovní svobody. Na případu pracují 
policisté z obvodního oddělení.

Škoda na Škodě
27. března - 4 originální hliníkové disky včetně letních pneumatik Goodyear odcizil v noci v Jílovém přímo z automobilu Škoda Octavia neznámý zloděj. Au-
tomobil nechal ležet na štěrkovém parkovišti na podvozku. Majiteli způsobil škodu ve výši kolem 7 000 Kč. Po pachateli pátrají policisté z obvodního oddělení.

Vojtěch Hanka, PIS Děčín

STALO SE V BŘEZNU...

Opil se a spal v cizím domě, v cizím městě
13. března v ranních hodinách byli strážníci MP zavoláni k opilému muži ležícímu v přízemí panelového domu. Po příjezdu hlídky na 
místo byl muž následně nalezen v 1. patře, kam se před strážníky stačil ukrýt. Nebylo mu to nic platné, byl objeven a svou totožnost 
stejně musel prokázat. Ta byla prověřena u PČR Libouchec, odkud muž pocházel. Protože se mezitím dostatečně probral, byl vyzván, 
aby se vrátil do místa svého bydliště. Přestupek byl řešen domluvou.

Opil se a usnul na zastávce, daleko neodcestoval
16. března kolem poledne byli strážníci informováni o dalším opilci, který tentokrát ležel na autobusové zastávce. Muž jevil známky 

značné opilosti, ale uváděl, že se cítí dobře a sám si šel sednout na lavičku. Strážníci odjeli, ale v krátké době byli povoláni zpět s tím, že muž opět leží na chodníku. 
To už ale krvácel ze zranění na hlavě, které si pádem způsobil. Hlídka ho posadila, zranění zkontrolovala a přivolala RZS ÚK. Ta muže převzala a odvezla k ošetření.

Opil se a choval se agresivně
16. března ve 23 hodin byla hlídka do třetice volána k problému s opilcem. Tento opilý muž pro změnu mlátil do výlohy samoobsluhy AJKO. Na místě stráž-
níci zajistili hned 3 muže, z nichž jeden byl podnapilý tak silně, že se motal a napadal oznamovatele. Byl od krve, pravděpodobně po pádu, který si způsobil 
svou opilostí. Bylo zjištěno, že rozbil skleněnou výplň dveří samoobsluhy. Za přestupek v opilosti mu byla uložena bloková pokuta 1 000 Kč. Dále byla poří-
zena fotodokumentace rozbité výplně a majitel objektu se s výtečníkem dohodl na náhradě škody. Ten se poté odebral do místa bydliště. 

Opil se a také dělal problémy
27. března volalo operační středisko PČR, že je kontaktovala obsluha restaurace Rudý dům s tím, že tam mají opilého hosta, který odmítá zaplatit útratu. 
Strážníci MP byli požádáni, aby vyjeli na místo a situaci ověřili. Na místě pak bylo zjištěno, že se jedná o značně podnapilého hosta, který již měl útratu za-
placenu, odmítl ale zaplatit 100 Kč za pomočenou židli. Při komunikaci se strážníky se snažil vstát, ale upadl ze židle a uhodil se do hlavy. Vzhledem k tomu 
a jeho podnapilosti, kdy nebyl vůbec schopen chůze, byla personálem přivolána lékařská pomoc. Hlídka MP pomohla dotyčného přenést na nosítkách do 
sanitky a tím byl zákrok na místě ukončen.

Březen obvykle býval označován za měsíc knihy, v dnešní době je to měsíc čtenářů, v Jílovém to ale zdá se neplatí. U nás bychom mohli měsíc březen označit za 
měsíc opilosti a následné ostudy, kterou si opilci vyslouží a plně zaslouží. A ponaučení? To snad tentokrát ani nemáme...

PeN, MP

STRÁŽNICKÉ HUMORESKY BŘEZNOVÉ

2. března byla na tísňovou linku 150 ohlášena dopravní nehoda v Modré u zastávky MHD. Na místo vyjela jednotka SDH Jílové 
– Modrá společně s JPO HZS PS Děčín. Po příjezdu na místo bylo zjištěno, že se jedná o střet osobního a nákladního automobilu. 
Řidička při vyjíždění z vedlejší komunikace přehlédla právě projíždějící nákladní vozidlo. Hasiči automobil zabezpečili proti vzniku 
požáru, zasypali uniklé provozní kapaliny sorbetem a po šetření PČR provedli asanaci komunikace. Hlídka MP Jílové na místě udá-
losti zajišťovala řízením dopravy bezpečnost silničního provozu. Nehoda se naštěstí obešla bez zranění.

7. března vyjela jednotka SDH Jílové - Modrá společně s JPO HZS PS Děčín do ul. Na Rovině v Jílovém, odkud byl hlášen únik nafty 
na vozovku. Na místě bylo zjištěno, že nafta uniká z poškozeného osobního automobilu. Bližším ohledáním vozidla se ukázalo, že 

nádrž byla poškozena patrně při krádeži pohonných hmot. O dané skutečnosti byla vyrozuměna PČR. Řidič si před zahájením jízdy úniku nevšiml, následkem 
se skvrny nafty nacházely na komunikacích ul. Na Rovině, Lipová, Sněžnická, Teplická a Javorská. Hasiči nejprve zamezili dalšímu úniku provozní kapaliny
a následně ošetřili komunikace sorbční látkou. 

16. března ve 13.20 hodin byl na linku 150 ohlášen požár travního porostu u železniční tratě v oblasti za Motorestem Modrá. K požáru vyjely jednotky SDH 
Jílové – Modrá a HZS PS Děčín. V době příjezdu hasičů se na místě nacházela hlídka MP Jílové. Hořelo na ploše 150 x 50 m. Zásah hasičům komplikoval vítr 
a složitý přístup k místu události. Požár se podařilo zlikvidovat ve 14.55 hodin. 

17. března byl ve večerních hodinách na tísňovou linku 112 ohlášen požár travního porostu u bývalé zastávky Českých drah v Jílovém - Martiněvsi. Krajské 
operační a informační středisko HZS Ústeckého kraje vyslalo na místo události jednotky SDH Jílové - Modrá a HZS PS Děčín. V době příjezdu hasičů se na mís-
tě nacházela hlídka MP Jílové. Hořelo na ploše 15 x 15 metrů. Požár byl zlikvidován pomocí vysokotlakého proudu a jednoduchých hasebních prostředků.

26. března v čase 20.10 hodin byl na linku 150 ohlášen požár travního porostu u železniční tratě v oblasti za zastávkou Českých drah v Jílovém - Martiněvsi. 
Krajské operační a informační středisko HZS Ústeckého kraje vyslalo na místo události jednotky SDH Jílové - Modrá a HZS PS Děčín. Na místě bylo zjištěno, 
že se jedná o požár travního porostu a keřů na ploše 80 x 50 m. Požár byl zlikvidován ve 21.03 hodin.

Pavel Mošner, velitel JSDHO Jílové - Modrá

HASIČI HLÁSÍ - UDÁLOSTI ZA BŘEZEN

UDÁLOSTI PČR, M
P a SDH
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Důvodem byla zejména skutečnost, že při porovnání nezbytných nákladů na opravy a údržbu domů s výší vybraného nájemného byla zjištěna 
návratnost těchto nákladů až 50 let.
Faktem totiž je, že se v minulosti finanční prostředky z vybraného nájemného vracely zpět do oprav a údržby domů většinou jen v havarijních 
případech. Důkazem je „zchátralost“ domů, která je z venku patrná na první pohled, přičemž „interiéry“ bytů jdou v řadě případů ruku v ruce se ze-
vnějškem. O tom by jistě řekli své nájemníci těchto bytů… Vzhledem k tomu, že nutné finanční prostředky nebyly na opravy a údržbu vynakládány 
průběžně, je v současné době finanční náročnost vzhledem k nutnosti realizace oprav v krátkém časovém období neúnosná. Proto tedy rozhodnutí 
zastupitelstva o schválení záměru prodeje vybraných domů a bytů. Prodej se netýká některých domů významných polohou či účelem (např. Mír. nám. 
156 a 223, Přemyslova 298), netýká se též bytových domů Javorská 37 a Nová 183 - 186, na jejichž výstavbu a rekonstrukci byly využity dotace (určitou 
dobu nemožnost prodeje, relativně dobrý stav). Hlasování o výše uvedeném záměru prodejů potvrdilo strategii města ponechat si pouze domy, které 
bude schopno průběžně udržovat a opravovat. To ostatně dokládá i právě dokončená rekonstrukce střechy bytového domu Nová 183-186.
Usnesením č. 409/2012/Z (bod č. 6) schválilo zastupitelstvo rovněž úkol pro OSMSÚ „zjistit zájem nájemníků o koupi bytových jednotek a v případě 
zájmu současně zjistit výši kupní ceny, která by v případě prodeje byla pro nájemníky akceptovatelná.“ 
Dle zákona č. 128/2001 Sb. musí obec prodat majetek za cenu v místě a čase obvyklou, v případě veřejného zájmu se však od této ceny lze odchý-
lit. V případě nájemníků se předpokládá, že případnou úsporu finančních prostředků (vzniklou z rozdílu mezi cenou obvyklou a cenou sníženou) 
investují do nutných oprav a údržby koupené nemovitosti a tím zlepší vzhled obce, navíc v řadě případů již investovali vlastní prostředky a síly 
do úprav bytů i společných prostor těchto bytových domů, protože údržba ze strany vlastníka objektu v řadě případů absentovala. Zastupitelstvo 
města by v tomto případě mohlo zvážit případné snížení ceny z důvodu veřejného zájmu. Výsledná prodejní cena domů a bytů by tedy nemusela 
být stanovena na základě znaleckého posudku o ceně nemovitosti, ale zastupitelstvo by mohlo rozhodnout o jejím částečném snížení. Věřme tedy, 
že tento nezbytný krok města bude krokem správným směrem a bude pozitivně vnímán nájemníky, kteří v případě koupě budou investovat vlastní 
prostředky do vlastního bytu (domu), i ostatními občany Jílového, kteří jistě uvítají, když se „ruiny“ opět začnou měnit v domy.
Poznámka na závěr: V současné době se ukazuje, že prodej některých domů či bytů bude komplikován nutností napravit vlastnické vztahy, které 
nebyly dořešeny při prodeji sousedních domů v minulosti. I když se v tomto případě vlastní prodej prodlouží, předejde se problémům, které by
v budoucnosti museli komplikovaně řešit noví vlastníci.

taj
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MÁTE V POŘÁDKU SMLOUVY?
Upozornění pro nájemce městských pozemků, kteří v souladu s platnou nájemní smlouvou 

uzavřenou s Městem Jílové neuhradili nájemné na letošní rok v určeném termínu,
tj. do 28. 2. 2012: 

Prodlení nájemce s úhradou nájemného delší než 60 dnů se považuje za porušení smlouvy, 
které zakládá právo pronajímatele od smlouvy odstoupit. Tj. neuhrazení ročního nájemného 

nejpozději do 30. 4. 2012 (výše nájemného je uvedená v nájemní smlouvě) může být důvodem 
pro odstoupení Města Jílové od nájemní smlouvy. OSMŽP - Huz

Jako reakci na časté dotazy občanů města 
mi dovolte v kostce shrnout činnosti ŘSD 
a aktivity Města Jílové týkající se protihlu-
kových opatření na silnici I/13 v úseku Dě-
čín - Libouchec.

V průběhu r. 2010 proběhla na základě indi-
viduálních stížností vlastníků domů měření 
hluku, která v rámci studie zpracovávané 
pro ŘSD provedla f. EKOLA GROUP. 
13. 7. 2010 zaslalo Město Jílové, jako vlast-
ník bytových domů sousedících se silnicí 
I/13, na ŘSD podnět (stížnost) na nadměr-
nou zátěž hlukem způsobeným dopravou. 
Na základě této stížnosti bylo v uvedených 
bytových domech provedeno dodateč-
né měření hluku. Výsledky všech měření 
provedených v rámci hlukové studie „I/13 
Libouchec – Děčín, SHZ IV. etapa“ byly  
vlastníkům domů poskytnuty v lednu 2011.
U téměř všech měřených objektů byla na-
vržena min. částečná protihluková opatření 
(výměna oken). Současně s výsledky studie 
jsme byli informováni pracovníky ŘSD, že 
realizace opatření je závislá na finančních 
prostředcích, ale že se předpokládá ještě
v r. 2011.  Telefonicky jsme řešili i otázku, že 
měření byla provedena jen na základě stíž-
ností, avšak hlukem jsou postiženi i ostatní 

občané, kteří nebyli informováni o tom, ja-
kým způsobem postupovat a kam se obrátit
v případě tohoto problému. Vyskytli se i tací, 
kteří prokazatelně komunikovali se zástupci 
ŘSD, ale měření u nich v objektu provedeno 
nebylo.
Na základě výše uvedených skutečností 
zaslalo dne 1. 8. 2011 Město Jílové žádost 
o provedení dodatečných měření hluku ve 
všech objektech v katastru obce Jílové, kte-
ré sousedí se silnicí I. třídy I/13, u kterých 
dosud měření neproběhlo, a to nezávisle na 
tom, zda byla či nebyla podána individuální 
stížnost na zatížení hlukem adresovaná ŘSD. 
Reakcí na tento podnět, který byl současně 
označen za „hromadnou stížnost vlastníků 
nemovitostí v katastru obce Jílové, sousedí-
cích se silnicí I. třídy I/13 na zatížení hlukem 
z dopravy“, byl dopis ŘSD ze dne 24. 8. 2011, 
kde byly zmíněny zejména 3 skutečnosti:
1. Informace o výjimce - povolení provozu 
zdroje hluku na dobu určitou, a to do 31. 12. 
2012. 
2. Informace o zpracování studie opatření, 
která bude mapovat veškerá již provedená 
protihluková opatření a navrhne do přípra-
vy další. V této studii budou zapracovány 
veškeré stížnosti a připomínky od obyvatel 
v daném úseku (studii zpracuje f. EKOLA 

GROUP spol. s r.o.).
3. Objekty, u nichž měření již proběhla, jsou 
prokazatelně zasaženy hlukem, je k nim 
zpracována projektová dokumentace a jsou 
připraveny podklady k výběrovému řízení 
na zhotovitele stavby. Tyto objekty (stavby)  
jsou v tzv. „zásobníku“ akcí a vlastní reali-
zace je závislá na množství finančních pro-
středků. V r. 2011 na realizaci nezbyly peníze 
a ŘSD není schopno sdělit, kdy peníze na 
realizaci budou.
V současné době máme informace od ně-
kolika občanů Jílového, že je oslovila firma 
EKOLA GROUP s informací o chystaném 
měření hluku v jejich domech, aniž by oni 
sami podávali stížnost či jinak přímo komu-
nikovali s ŘSD. Tato skutečnost nasvědčuje 
tomu, že dodatečné měření ve všech do-
mech, ve kterých ještě neproběhlo (dle po-
žadavku Města Jílové ze dne 1. 8. 2011) se 
připravuje a v blízké době proběhne. Aby-
chom tyto informace měli potvrzeny,  zaslali 
jsme v březnu letošního roku ŘSD žádost
o písemné informace k postupu realizace 
protihlukových opatření na zmiňovaném 
úseku silnice I/13. 
Po obdržení odpovědi ze ŘSD budeme ob-
čany opět informovat.

taj

PROTIHLUKOVÁ OPATŘENÍ - SILNICE I/13

pokračování ze str. 1
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ZPRÁVY Z ÚŘADU

Městská policie Jílové řešila v uplynulém roce celkem 498 přestupků.
Z toho: domluva   131x 
 v dopravě  304x
 proti veř. pořádku  51x
 proti majetku  4x
 proti občanskému soužití 8x

9x předána PČR osoba podezřelá ze spáchání tr. činu • 3x předána PČR hledaná osoba • 197x byla sepsána výzva pro nepřítomného řidiče
• 41x prověření napadení objektu • 15x spolupráce s Dopravní policií na dopravní akci • 26x prověření napadení objektu – štola na Sněžníku 
• 32x byl samostatně nebo ve spolupráci se psím útulkem DC odchycen volně pobíhající pes • 34x doručena písemnost do vlastních rukou 
pro okr. soud • 13x provedeno šetření pro MÚ Jílové • 251x přijato a řešeno oznámení • 12x sepsáno a odesláno Oznámení o dopravním 
přestupku příslušnému správnímu orgánu • 3x předán návrh na zahájení přestupkového řízení – přestupková komise

V období od 1. 1. 2011 do 31. 12. 2011 MP Jílové pokračovala ve spolupráci s PČR Děčín, se službou dopravního dohledu PČR Děčín
a SDH Jílové - Modrá. V rámci možností zajišťovala místní záležitosti veřejného pořádku a další úkoly odvíjející se od zákona 553/1991 Sb.
v platném znění. Dále se zaměřila na dodržování obecně závazných vyhlášek a nařízení města. Od poloviny listopadu byl prováděn dohled 
nad dodržováním předepsané rychlosti v obci a to jak u autobusových zastávek a přechodů pro chodce na ul. Teplická, tak na místních 
komunikacích. 
MP Jílové se snažila působit preventivně na řidiče při cestách dětí do a ze škol tím, že asistovala u přechodů a v oblastech s frekventovanou 
dopravou, prováděla pěší obchůzky zámeckého areálu a částí města, kde je předpoklad pohybu závadových osob, kontroly okolí hřbitova, 
kostela a dalších obecně prospěšných zařízení na katastru města se zaměřením na vandalismus a majetkovou trestnou činnost, kontrolu 
rekreačních objektů. Při akcích města dohlížela na dodržování veřejného pořádku a dopravu. V rámci služby byly prováděny kontroly re-
stauračních zařízení na dodržování zákazu podávání alkoholu mladistvým. MP Jílové vyjížděla 48x na žádost PČR k prověřování skutečností 
nahlášených na lince 158, kdy dále přijímala další opatření k obnovení veřejného pořádku ve městě. vstr. Petr Sviták 

Zpráva o činnosti Městské policie za rok 2011
Uloženo bylo 367 blokových pokut v celkové částce 
170 800 Kč.

Z toho: na místě zaplaceno 89 100 Kč
 na místě nezaplaceno 81 700 Kč

Dne 7. 3. 2012 na své 22. schůzi vyhlásila Rada města Jílové (RMJ) 
konkurs na obsazení pracovního místa ředitele/ředitelky Základní 
školy a Mateřské školy Jílové, okres Děčín příspěvkové organizace a 
konkurs na obsazení pracovního místa ředitele/ředitelky Mateřské 
školy Jílové, okres Děčín příspěvkové organizace. Následně na 23. 
schůzi dne 21. 3. 2012 RMJ jmenovala členy konkursních komisí, po-
věřila funkcí tajemníka komisí; určila odborníky s hlasem poradním 

a stanovila text veřejných oznámení konkursních řízení (podrobně 
viz usnesení RMJ č.: 767/2012/R [bod č. 3], č. 768/2012/R [bod č. 3], č. 
812/2012/R [bod č. 12], č. 813/2012/R [bod č. 12]).
Text veřejných oznámení je zveřejněn na úřední desce MÚ Jílové, na 
webových stránkách města Jílové (www.mujilove.cz), v budovách 
škol a školek a ve zkrácené podobě byl poskytnut ke zveřejnění také 
Úřadu práce a Děčínskému deníku.

VE STRUČNOSTI O KONKURSECH

MĚSTO JÍLOVÉ VYHLAŠUJE:
1)  na základě usnesení RMJ č. 768/2012/R ze dne 7. 3. 2012 a usnesení RMJ č. 813/2012/R ze dne 21. 3. 2012, v souladu s vyhláškou

č. 54/2005 Sb., o náležitostech konkursního řízení a konkursních komisí, v platném znění

konkursní řízení na obsazení vedoucího pracovního místa ŘEDITELE/ŘEDITELKY 
Mateřské školy Jílové, okres Děčín, příspěvkové organizace, Průběžná 299, 407 01 Jílové

2)  na základě usnesení RMJ č. 767/2012/R ze dne 7. 3. 2012 a usnesení RMJ č. 812/2012/R ze dne 21. 3. 2012, v souladu s vyhláškou
č. 54/2005 Sb., o náležitostech konkursního řízení a konkursních komisí, v platném znění

konkursní řízení na obsazení vedoucího pracovního místa ŘEDITELE/ŘEDITELKY 
Základní školy a Mateřské školy Jílové, okres Děčín příspěvkové organizace, Školní 287, 407 01 Jílové

Veškeré podrobnosti najdete na www.mujilove.cz/mestsky-urad/uredni-deska/ nebo se dotazujte na tel. 412 557 724.

Odbor místního hospodářství MÚ Jílové v současné době řeší s PČR nedávné krádeže okrasných dřevin, 
které byly v loňském roce vysazeny v areálu zámeckého parku, a to: 2 ks rododendronů, 2 ks tisů, 3 ks 
buxusu a 3 ks meruzalky.
Celková cena je vyčíslena na částku 2 630 Kč. Zloděj si tedy za peníze města (resp. občanů) zřejmě zkrášlil 
svou zahrádku. Z pohledu města to znamená výdaje, které bychom určitě dokázali vynaložit prospěšněji 
a účelněji, než na náhradu ukradených dřevin. Krádeže se zřejmě dějí za denního světla, protože přes noc 
je areál uzamčen.

V současné době se také zabýváme opravou osvětlovacích těles v zámecké kašně - z celkového počtu 10 
kusů jich neznámí vandalové 8 zničili.

Slušným návštěvníkům však chceme touto cestou poděkovat za to, že zařízení a zeleň v parku neničí, 
udržují zde pořádek a totéž učí své děti. 

Za pracovníky OMH - H. Javůrková

ZÁMECKÝ PARK NENÍ SAMOOBSLUHA

foto: Olga Rážová
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Český statistický úřad organizuje v roce 2012 v souladu se zákonem č. 89/1995 Sb., o státní statistické službě, ve znění pozdějších předpisů, 
výběrové šetření o životních podmínkách domácností v České republice.
Toto šetření se uskuteční na území celé ČR v celkem 10 712 domácnostech. Bude prováděno speciálně proškolenými tazateli. Pracovníci se 
budou prokazovat průkazem tazatele a příslušným pověřením, které je ve spojení s občanským průkazem opravňuje k provedení šetření 
„Životní podmínky 2012“ a které jim vydá Krajská správa ČSÚ, nebo průkazem zaměstnance ČSÚ.
Bližší informace Vám poskytnou pracovnice Krajské správy ČSÚ – p. Helena Nebeská, tel.: 485 238 807, mobil: 731 622 010, p. Milosla-
va Barčová, tel.: 731 622 018.

Jitka Némová, OVVSČ 

VÝBĚROVÉ ŠETŘENÍ V DOMÁCNOSTECH

Ze strany občanů se setkáváme s kritikou 
týkající se změn v jízdních řádech autobu-
sové linky 445 a za „viníka“ je často ozna-
čováno město, proto dovolte uvést něko-
lik faktů na vysvětlenou:
Informaci o plánované změně v dopravě  
na lince 445 Děčín - Jílové - Libouchec - Tel-
nice - Chlumec obdrželo město dne 13. 1. 
2012 (mail z KÚ Ústeckého kraje – odboru 
dopravy a silničního hospodářství). Záro-
veň bylo město požádáno o seznámení se 
s podklady a informováno o skutečnosti, se 
zástupci KÚ se telefonicky spojí se zástupci 
města ohledně termínu projednání navr-
žených změn. Po obdržení této informace 
vedoucí OVVSČ telefonicky kontaktovala 
zástupce KÚ s dotazem, do kdy mají být 
změny projednány a kdy je nejzazší termín 
navrhované schůzky, přičemž jí bylo sděle-
no, že je potřeba uskutečnit schůzku do 27. 
1. 2012. Ihned po projednání této informace 
na poradě vedoucích odborů MÚ Jílové za 
přítomnosti starosty města bylo rozhodnu-
to o vyvěšení informace na všechny autobu-
sové zastávky v Jílovém, aby se v této krát-
ké době rozšířila mezi občany (uveřejnění
v Jílovské sově bylo vzhledem k termínu ne-

možné). Zároveň byly podrobné informace 
vyvěšeny na webových stránkách města
a na informační desce před městským úřa-
dem. Občané byli vyzváni k případnému 
připomínkování změn. Všechny připomín-
ky, které město ze strany občanů obdrželo 
do 27. 1. 2012 byly individuálně projednány
a předány zástupcům KÚ. Celkem se jednalo 
o 8 podnětů od občanů. Následně byly KÚ 
doručeny ještě 2 dodatečně podané připo-
mínky. Dne 8. března jsme obdrželi z KÚ zápis 
z uvedeného jednání a písemné vyjádření
k jednotlivým připomínkám občanů (včet-
ně dodatečně podaných), který je zveřejněn 
na webových stránkách města a na infor-
mační desce před městským úřadem. Z výše 
uvedeného tedy vyplývá, že město v rámci 
svých možností „konalo“, avšak ve většině 
případů bezvýsledně (připomínky nebyly 
ze strany KÚ akceptovány). Možná právě 
proto, že i když je nespokojených občanů 
více, písemně své připomínky uplatnilo jen 
málo z nich a tedy ani KÚ jim nepřikládal 
velkou váhu. I když ke změně jízdního řádu 
již došlo, vyjádřit nespokojenost má smysl
i v současné době. O to více, když se jedná 
o společný názor více občanů. Při jednáních 

nám bylo zástupci KÚ sděleno, že po změ-
nách v jízdních řádech budou situaci moni-
torovat a pokud se zjistí nějaký problém, lze 
ho řešit případnou další změnou. Žádáme 
tedy občany, aby svou nespokojenost 
vyjádřili písemně, aby město mohlo dále 
„konat“ na základě podložených argu-
mentů, které bohužel v současné době 
nemá k dispozici (kromě výše uvedených).
Závěrem bychom chtěli uvést fakt, že výše 
uvedenou autobusovou dopravu financuje 
Ústecký kraj a ten zároveň smluvně zajiš-
ťuje dopravce. Jestliže má Kraj omezené 
množství finančních prostředků, v závislos-
ti na těchto prostředcích se snaží dopravní 
obslužnost optimalizovat. Města a obce 
se mohou k této optimalizaci vyjádřit, ale
ani v případě, kdy budou vyjádření nega-
tivní, nemohou konečné rozhodnutí Kraje 
změnit. V rámci výše uvedeného monito-
ringu změn prováděného krajským úřadem 
však můžeme i nadále předávat konkrétní 
připomínky a návrhy občanů, či ještě lépe 
„skupin“ občanů, kterých se změny dotýkají, 
aby v případě dalších úprav odpovídaly tyto 
změny požadovaným potřebám.

taj
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JAK ZACHÁZET S ETERNITEM?
S příchodem jarního období někteří občané začínají pomýšlet na výměnu eternitové střešní krytiny. Eternit je střešní krytina obsahující 
azbest. V médiích se nyní o této nebezpečné látce hodně mluví v souvislosti s nebezpečím pro lidské zdraví.
Jak tedy s eternitem manipulovat? Je nutné se při manipulaci s ním chránit a jak jej odstranit?  
• Azbest je pro lidské zdraví vysoce nebezpečný, tzv. azbestová vlákna se z azbestu uvolňují a po vdechnutí mohou mít závažný (zejména 
karcinogenní) dopad na lidské zdraví. Je proto nutné při manipulaci s ním dodržovat mnohá ochranná opatření. 
• Pokud můžeme doporučit, úplně nejlepší je svěřit práci spočívající v manipulaci s eternitem specializované stavební firmě.
• Rozhodnete-li se přesto měnit krytinu svépomocí, manipulace musí být velmi šetrná. Je dobré eternitovou krytinu vlhčit, aby se vlákna 
nevířila (neoprašovat, nevysávat apod.), neházet s ní, nelámat ji, ale šetrně ji pokládat, zabalit ji do plastových pytlů a po výměně střešní 
krytiny zabezpečit rychlý převoz naplněných pytlů do sběrného dvora (výkupna Kovošrotu Group CZ, Nábřeží 107, Jílové, tel. 412 551 279). 
Poplatek za uložení eternitu je 720 Kč za tunu.
• Osoby, které s azbestem manipulují, by se měly chránit speciálními respirátory (nestačí normální prachový filtr), vhodným oděvem
a ochrannými rukavicemi. Ostatní osoby (děti) by se pokud možno neměly pohybovat v blízkosti měněného eternitu. Je dobré zabezpečit 
okna a několik dnů následně nevětrat.

(Petra Drugová, OSMŽP)

SBĚRNÝ DVŮR UZAVŘENSBĚRNÝ DVŮR UZAVŘEN
Z důvodu čerpání dovolené bude ve dnechZ důvodu čerpání dovolené bude ve dnech

27. 4. – 29. 4. a 10. 5. 201227. 4. – 29. 4. a 10. 5. 2012
uzavřen sběrný dvůr pro odběr nebezpečných, objemných a stavebních odpadů

umístěný ve výkupně Kovošrotu Group CZ, a.s., Nábřeží 107, Jílové (tel. 412 551 279).
(OSMŽP)
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ZUBNÍ POHOTOVOST DUBEN - KVĚTEN   
Datum Ordinační hodiny: 8.00 - 11.00 hodin        Telefon:

21. - 22. 4. MUDr. Jiřina Miličová, Anenská 385/2, Děčín 1       412 510 154

28. - 29. 4. MUDr. Bolfíková Renata, Varšavská 1863/7, Děčín 6 - Letná 737 501 440

1. 5. MUDr. Křemen Adolf, Teplická 270, Jílové   412 550 343

5. - 6. 5. MUDr. Alena Křemenová, Sokolská 129, Děčín 9 - Bynov 412 544 539

8. 5. MUDr. Pojtingerová Hana, Divišova 140/10, Děčín 4 - Podmokly 412 586 361

12. - 13. 5. MUDr. Sudová Olga, Fügnerova 600/12, Děčín 1 412 513 989

19. - 20. 5. MUDr. Křemen Adolf, Teplická 270, Jílové   412 550 343

26. - 27. 5. MUDr. Hladík Pavel, Weberova 1537/7, Děčín 6 - Letná 412 539 298

HASIČI RADÍ
Pár základních zásad při rozdělávání ohně
Jako každoročně i letos se v předvečer první-
ho máje rozzáří stovky vater i malých ohníčků 
po celé naší republice. Poslední dubnový večer 
je totiž od nepaměti spojen s pálením filipoja-
kubských ohňů. Před rozděláním ohně je třeba 
posoudit aktuální povětrnostní situaci (doba od 
posledních větších dešťových srážek, směr a sílu 
větru). Místo pro rozdělávání ohně musí být izo-
lováno od hořlavých látek a vzdáleno minimálně 
50 m od okraje lesních pozemků, vzdálenost od 
stohu je minimálně 100 m. Zakazuje se rozdělá-
vat oheň ve vysoké suché trávě či rákosí a pone-
chat ho bez dozoru. Při náhlém zhoršení počasí, 
zejména silném větru, je nutné pálení ihned pře-
rušit a oheň uhasit, po celou dobu pálení vatry 
zajistit dozor dospělé osoby, která v případě po-
třeby zasáhne a oheň uhasí vhodnými hasebními 
prostředky, např. vědro s vodou, zahradní hadici, 
lopatu, písek. Ohniště lze opustit až po jeho úpl-
ném vyhasnutí a řádném uhašení zalitím vodou 
nebo zasypáním zeminou.

Spalování hořlavých látek
Fyzické osoby, ale také právnické osoby jsou při 
spalování hořlavých látek na volném prostranství 
povinny učinit opatření proti vzniku požáru - ji-
nak řečeno - zabezpečit vše tak, aby se spalování 
nevymklo kontrole a nevznikl požár. Navíc práv-
nické a podnikající fyzické osoby jsou povinny 
každé spalování hořlavých látek na volném pro-
stranství - včetně přijatých protipožárních opat-
ření - předem oznámit územně příslušnému ha-
sičskému sboru kraje nebo místní jednotce sboru 

dobrovolných hasičů, která ohlášení zprostředku-
je výše uvedenému HZS. Při nesplnění této povin-
nosti může být právnické osobě nebo podnikající 
fyzické osobě udělena pokuta až do výše 500 
000 Kč. Hasičský záchranný sbor Kraje pak má při 
nahlášení pálení pravomoc nařídit přijetí dalších 
podmínek pro bezpečnost spalování, či spalová-
ní zcela zakázat. I pro občany platí, že spalování 
hořlavých látek na volném prostranství ( např. listí 
nebo shrabané trávy na zahrádce, klestí ) - zejmé-
na pálení většího množství materiálu - je vhodné 
předem ohlásit na příslušené operační středisko 
Hasičského záchranného sboru kraje a dbát při-
tom pokynů příslušníka sboru. Při ohlašování je 
třeba uvést místo a čas pálení, osobu odpověd-
nou za pálení včetně kontaktu na ní a také přija-
tá protipožární opatření. Lidé mnohdy bohužel 
pálení nahlásit zapomínají a hasiči pak zbytečně 
vyjíždějí k domnělým požárům. Jen loni jednot-
ky požární ochrany takto zbytečně vyjely ve více 
než 890 případech. Navíc všichni občané mají zá-
konnou povinnost počínat si s pálením tak, aby 
nedošlo ke vzniku požáru. V případě nedodržení 
zásad požární bezpečnosti při používání otevře-
ného ohně, mohou být lidé postiženi pokutou až 
do výše 20 000 Kč, pokud svým jednáním způsobí 
požár, mohou dostat pokutu až ve výši 25 000 Kč. 
Občané by se také měli seznámit se závaznými 
vyhláškami obcí, které mnohdy upravují i způsob 
pálení odpadu na volném prostranství a někdy je 
i zakazují. Pálení navíc není jediný způsob, jak se 
zbavit biologického odpadu - je možné ho zkom-
postovat nebo odložit do speciálních hnědých 
nádob. Pamatujte, že nelze pálit všechno. Dle zá-

kona o ovzduší lze v otevřených ohništích spalo-
vat jen dřevo, dřevěné uhlí nebo suché rostlinné 
materiály. Pálení plastů, gum či jiných materiálů 
obsahujících chemické látky je zakázáno.  

Vypalování trávy a ostatních porostů
Plošné vypalování staré trávy i ostatních porostů 
je zákonem o požární ochraně zakázáno. Fyzické 
osobě, která vypaluje porosty, lze uložit pokutu 
do výše 25 000 Kč. Hrozí nebezpečí přenesení 
požáru na jiný objekt nebo plochu podobnou 
té spalované a to po povrchu suché vegetace, 
zanesením ohně větrem nebo i proudy horkých 
spalin s jiskrami a přenesením ohně v podloží. Po-
slední nebezpečí je aktuální zvláště v lesích nebo 
na plochách, kde je silnější vrstva lesní hrabanky 
nebo nedostatečně mineralizovaných zbytků or-
ganických látek z dřívější vegetace. Takový oheň 
může doputovat na vzdálenost desítek metrů 
a objevit se i po několika dnech. Bohužel může 
nastat i udušení lidí v kouři a uhoření při nezvlád-
nutém požáru původně jen malého kousku vypa-
lované plochy.

Kontakt pro ohlášení pálení:
Hasičský záchranný sbor Ústeckého Kraje - Kraj-
ské operační a informační středisko: http://www.
hzsoul.cz/paleni2/?menu=3
Jednotka sboru dobrovolných hasičů Jílové – 
Modrá – Mošner Pavel – velitel JSDHO Jílové – 
Modrá, e-mail: has@mujilove.cz, tel. 606 531 538

Zdroj: Generální ředitelství Hasičského
záchranného sboru ČR

Pavel Mošner – preventista obce 

Ples a karneval pod taktovkou hasičůPles a karneval pod taktovkou hasičů
Sbor dobrovolných hasičů Jílové - Modrá pořádal v sobotu 17. 3. ples na Jílovském 
zámku s kapelou ,,REBEKA“ z Ústí nad Labem. Pod vedením Ivy Matuškové se před-
vedly nejprve malé tanečnice se svým vystoupením ,,ZUMBA MIX“ a potom děvčata 
z aerobik clubu se svojí sestavou, která se jmenuje ,,STEP DANCE“. Toto předtančení 
zopakovaly i druhý den na karnevalu nazvaném ,,DĚTI DĚTEM“, kde hasičské děti pod 
vedením svých vedoucích pořádaly program pro ty nejmenší. Poděkování patří spon-
zorům, bez kterých by obě akce nebyly tak vydařené: ,,spokojení dospělí a rozzářené 
oči šťastných dětí“.
DĚKUJEME: 1. ČEZ a.s. distribuce • 2. Čerpací stanice – Pasoil • 3. Dům barev – Jan 
Kačírek • 4. Drogérie – Zdena • 5. Farma Kamenec – Jana Medunová • 6. Pekařství 
– Děčín – Březiny, Vladislav Gézo • 7. Hasičské obchodní centrum Teplice • 8. Hotel 
Hřebenová bouda – Medunovi • 9. Hračky – papír – Ilonka • 10. Kadeřnictví – nábřeží 
– p. Raymundová • 11. Květinka – p. Kokiová • 12. Lékárna – Jílové – p. Holpuchová 
• 13. Maso – uzeniny – Kny • 14. Občerstvení u koupaliště – Zdeněk Černovský • 15. 
Pizzerie SPOŘKA – Jílové • 16. Rybárna – Jílové • 17. Sdružení občanů Jílového • 18. 
Smíšené zboží – Jílovanka • 19. Smíšené zboží – Modrá – p. Urbanová • 20. Smíšené 
zboží – Sídliště • 21. SKANPAK – p. Svoboda • 22. STIPO – Martiněves – p. Kmoch • 23. 

TROPICAL – Matuškovi • 24. Zahradní centrum – Bynov • 25. Zahradnictví – Černý. Děkujeme také městu a členům hasičského sboru za pomoc.
Božena Sýkorová, starostka hasičského sboru Jílové - Modrá    

foto: Karel Potužník



8

24. dubna - od 16 h. - mimořádně v úterý
Přednáška fyzioterapeutky Lenky Schlösingerové (vstupné: 30 Kč)
Zahajovací beseda s diplomovanou fyzioterapeutkou Lenkou Schlösingerovou. Čeká vás cyklus zajímavých besed na té-
mata týkající se správného vývoje dětí – psychomotorický vývoj, poučení jak problémům s vývojem předcházet nebo 
je následně napravit a jiné… Přednášky jsou určeny i pro těhotné, maminky s malými dětmi a pro rodiče dětí starších.

V době, kdy většina z nás ví, jaký kočárek, autosedačka nebo hračka jsou pro dítě nejlepší, zcela zapomínáme na to nejzákladnější, co ovliv-
ní celý další život dětí a tím je správné držení těla. Těšíme se na vás! 

30. dubna od 15 h. - pondělí
Život zachraňující úkony (vstupné dobrovolné)
Zahajovací hodinou se zdravotnickým instruktorem Českého červeného kříže a členem svazu Horské medicíny - panem Miroslavem 
Havlíkem - odstartujeme pásmo besed na téma „Život zachraňující úkony“. V první hodině se seznámíme se základní znalostí anatomie
a fyziologie člověka. Přednáška je vhodná pro všechny věkové skupiny.

Sledujte vývěsky na našich webových stránkách www.mcsovicka.cz, tam se dozvíte aktuální akce, a letáčky našeho centra po městě. 

• Stále se ještě můžete přihlásit do kurzů německého jazyka pro dospělé, začátečníci každý čtvrtek od 16.30 do 17.30, pokročilí od 15.30 do 
16.30 – vyučuje Ing. Božena Šalovská – cena 700 Kč/10 lekcí po 60 min., hlídání dětí během výuky zdarma! Přihlášky na tel. č. 606 150 426.
• Cvičení Winsor Pilates – každý čtvrtek od 17.30 do 18.30 – cena 700 Kč/10 lekcí po 60 min. – v malé skupince žen si zpevníte kompletně 
celé tělo pod vedením zkušené cvičitelky Aleny Karlíkové – přihlášky na tel. č. 606 150 426.

Touto cestou bychom chtěli požádat o finanční výpomoc našemu centru. Prosíme potencionální sponzory o pomoc s financováním 
provozních nákladů, zejména o příspěvek na vytápění a nájemné prostor.

Marie Králová, MC Sovička

MC SOVIČKA VÁS ZVE

Rorýsi k nám do střední Evropy přilétají na jaře z teplých 
krajin, aby zde zahnízdili, vyvedli mladé a v průběhu léta 
již opět odlétají zpět do Afriky. Tento velmi zajímavý pta-
čí druh se živí výhradně létajícím hmyzem a ve vzduchu 
tráví téměř celý svůj život. Za letu loví, spí a dokonce se 
i páří. Pevný podklad vyhledávají rorýsi pouze v období 
hnízdění.
Není tomu tolik let zpátky, kdy se naším sídlištěm a jeho 
okolím proháněla početná rorýsí hejna za jejich tak cha-
rakteristického a hlasitého zpěvu „sríí sríí“. V posledních 
letech rorýsů bohužel silně ubývá a hlavní příčinou je ne-
dostatek vhodných míst ke hnízdění. 
Podobně jako v mnoha městech probíhá i v Jílovém za-
teplování panelových domů. Sídliště se vzhledově mění
a opravené, různě barevné panelové domy vypadají mno-
hem lépe, než šedivé betonové kostky. S těmito změnami 
je však také spojený jeden veliký problém. Při zateplování 
panelových objektů se často provádí zateplení střechy
a s tím související převod starých tzv. dvouplášťových 

střech na střechy jednoplášťové. Při této technice je nutné vzduchovou mezeru mezi oběma plášti uzavřít a také zaslepit větrací otvory 
pod horním okrajem domů. Střechy, které zůstanou i po zateplení dvouplášťové, mají ve většině případů větrací otvory zakryty bílou 
plastovou mřížkou. Tyto otvory však po generace využívají ke hnízdění ptáci, zejména pak rorýsi. Pro ně jsou tyto otvory naprosto ideální 
a zcela nenahraditelné. Mohou je také využít vzácnější druhy, jako například sýček obecný, nebo poslouží jako úkryt netopýrům. Rorýsi 
původně hnízdili ve skalách, v přirozených dutinách. S rozvojem lidských sídlišť začali ke hnízdění využívat dutiny uměle vytvořené člo-
věkem, postupem času v takové míře, že ve skalách dnes již prakticky nehnízdí a jsou odkázáni pouze na otvory na panelových domech. 
Kvůli nevhodně prováděnému zateplování panelových domů a kvůli nevhodným úpravám fasád ve všech českých městech rorýsů výraz-
ně ubývá. Dle mého názoru je převod dvouplášťových střech na střechy jednoplášťové zcela zbytečný. Panelový dům s dvouplášťovou 
střechou dokáže dostatečně udržet potřebné teplo. Nejjednodušším a nejméně nákladným řešením při zateplování je ponechání dvou-
plášťové střechy a také zachování volných větracích otvorů pod vrchním okrajem domů ve stejném stavu, v jakém byly před zateplením. 
Znamená to, že zadavatel objednávky při tomto způsobu zateplení ušetří a hlavně tím umožní rorýsům nadále v domě hnízdit. 
Na některých panelových domech jsou instalovány budky. To je sice chvályhodné, ale rorýsi budky ke hnízdění využívají zřídka. Trvá také 
poměrně dlouho, než si na budky zvyknou.
Lidé mají často strach o jejich novou fasádu. Bojí se, že ji ptáci svými výkaly poškodí, či znečistí. Tato obava je však zcela zbytečná, jelikož 
rorýsi jsou velice čistotní ptáci a hnízdo, ani jeho okolí (tzn. fasádu panelového domu) nijak neznečisťují. 
Z přítomnosti rorýsů na sídlišti plynou také značné výhody jeho obyvatelům, aniž by si to lidé uvědomovali. Hejno rorýsů totiž dokáže za 
den pochytat neuvěřitelné množství hmyzu, který lidem znepříjemňuje život.
V dnešní době člověk většinou myslí jen na sebe, aby se mu dařilo, aby měl kolem sebe jen pěkné věci a radoval se z nich. Častokrát však 
přitom nehledí kolem a v mnoha případech je lidský blahobyt na úkor přírody a volně žijících zvířat. Člověk často zapomíná, že na této 
planetě nežije sám, ale že ji sdílí společně s dalšími tvory. 

Oldřich Rajchl

RORÝS OBECNÝ V JÍLOVÉM

foto: Oldřich Rajchl
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Okresní kolo Olympiády v ČJ
Dne 20. 3. 2012 se v Děčíně uskutečnilo okresní kolo Olympiády v českém jazyce. Naši školu reprezentovaly dvě dívky z 9. ročníku: Ve-
ronika Svatošová a Lucie Kopecká. Obě děvčata se zdárně vypořádala s nelehkými úkoly a velkou konkurencí. Lucie Kopecká skončila 
dokonce na velmi úspěšném 5. místě a stala se tak náhradnicí do krajského kola. Oběma děvčatům gratulujeme a přejeme mnoho 
dalších úspěchů ve studiu.

Mgr. Jitka Lavková a Mgr. Jarmila Jelínková

ČVRTEK 5. 4. 2012
Centrum dětí si pro děti připravilo ve čtvrtek 
sportovní den nazvaný Honba za velikonočním 
zajíčkem. Děti čekalo několik soutěží a her, ve 
kterých si vyzkoušely své dovednosti. Zahrály si 
například vybíjenou, ocáskovanou, střelbu na 
branku, míčovou válku, souboj ve vlaštovkách
a spoustu dalších her a soutěží. Každý si nakonec 
odnesl velikonočního zajíčka, ale toho největší-
ho si odnesla Míša Kulhánková, která nasbírala 
za celý den nejvíce bodů. Celkem se zúčastnilo 
tohoto dne 21 dětí. 
PÁTEK 6. 4. 2012
Páteční činnost byla věnována tvorbě velikonoč-
ní dekorace. Děti si mohly vyrobit ozdobný květi-

náč s několika velikonočními zápichy a velikonočními vajíčky a ozdobily si hrníček. Pracovalo se s různým materiálem i technikami, děti si 
vyzkoušely i ubrouskovou techniku. Celkem se zúčastnilo 12 dětí.   

foto a text: Hanka Burkoňová

Velikonoční prázdniny v Centru dětí Jílové

ZPRÁVY ZE ŠKOLY, ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLIČKY

Také máte rádi předsváteční velikonoční 
chystání? Všechno je barevné, čerstvé, vo-
ňavé. I děti jsou veselejší, ve vzduchu je cítit 
svěžest, čistota, prostě jaro jak se patří.
Jednou, takhle zrovna před velikonocemi 
to bylo, přišel dětem do školky dopis. Jéé, 
kdopak nám asi píše? Velikonoční zajíček! 
Pozval děti na výlet k sobě do lesa. To s ra-
dostí přivítaly, a tak jsme se vybavili daleko-
hledem a lupou a vydali se na cestu. 
Občas bylo potřeba se zastavit - poslechnout 
si ptáčky, potůček, šumění lesa. Objevila se
i veverka a svým hopsáním nás zavedla
k cíli. Zajíčka jsme opravdu našli a postavili 
pro něj pelíšky. Všechny si je vyzkoušel. Pak 
se ale rozhodl jít s dětmi do školky, aby viděl 

zase jejich pelíšky. Byl na ně opravdu zvěda-
vý. Cesta z lesa nebyla jednoduchá. Zajíček 
svým neustálým hopsáním vytratil z košíčku 
vajíčka a děti je cestou zpět hledaly. Nebyla 
to ledajaká vajíčka. Pod velikonoční skořáp-
kou se ukrývaly úkoly, které malí výletníci 
plnili, aby mohli jít dále. To bylo vždycky já-
sotu a křiku, když někdo objevil další! Úkoly 
byly rozmanité – umět se zaposlouchat, po-
zorovat, zazpívat si i poskočit, zručně stavět 
i dobře se dívat. Ale to hlavní teprve přišlo. 
Na závěr všeho snažení zajíček pro děti 
schoval poklad s překvapením. Co myslíte – 
našly ho?  Chvilka napětí, dychtivého rozba-
lování a zanedlouho barevné křídy i sladké 
dobroty potěšily všechny.

A co závěrem? Hezké voňavé jaro všem
a doufáme, že jste si ty jarní svátky užili tak 
jako děti z MŠ Jílové.

foto a text: Regi

PO STOPÁCH VELIKONOČNÍHO ZAJÍČKA

Ve středu 28. 3. 2012 krátce po půl páté ožila školka na Ja-
vorské opět veselým švitořením. Sešli jsme se tu s několika 
maminkami, jejich dětmi, paní Utou Bouškovou a společnými 
silami jsme naši třídu Korálků přetvořily na „Tvořivou dílnu“. 
Že nevíte pro koho? Přeci pro naše milé přátele z německé 
MŠ v Rosenthalu. Přijeli s námi přivítat jaro a seznámit se
s velikonočními tradicemi. Naše maminky nachystaly výborné 
pohoštění, za což jim patří velký dík! Nejprve jsme se všichni 
přivítali a povídali si při kávičce a laskominách. Po skvělém 
občerstvení jsme se pustili do vyrábění. Netrvalo dlouho a po 
stolech si to hopkali barevní papíroví zajíčci a kolíčky a špej-
le se pyšnily sádrovými kraslicemi. Společné chvíle při práci 
velmi rychle uběhly a již se blížil čas odjezdu. Ještě nezbytné 
foto a příslib další návštěvy. Již teď se těšíme na další setkání! 
Brzy nashledanou! So bald Wiedersehen!                                mšj

NÁVŠTĚVA Z NĚMECKA
foto: archiv MŠ
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Pověsti? ... Néé, raději sluníčko!
Byla neděle 25. 3. 2012, den, kdy na Jílovském zámku proběhla akce „Pověsti z městečka v Údolí sov“. Jelikož šlo o akci vskutku výtečnou, 
rozhodla jsem se podělit o zážitky z ní. Program slibovaný v pozvánce nezklamal, byl bohatý, kreativní a pro všechny zajímavý. Pověsti
z našeho městečka předčítala osoba opravdu povolaná, paní Petra Nedvědová, která neváhala uplatnit své „herecké umění“. Výsledkem 
toho bylo, že zejména děti z flétniček poslouchaly s velkým zaujetím a promiňte mi, doslova s otevřenou pusou. Některým pověstem jsme 
se zasmáli a u některých jsme se i báli. Čtení bylo prokládáno flétničkovými skladbami. Malí muzikanti je měli opravdu skvěle nacvičené
a jejich vystoupení si zasloužilo pořádný potlesk. Velké uznání patřilo samozřejmě i jejich paní učitelce Mgr. Lence Lešákové, která s nimi má 
velkou trpělivost a tyto krásné skladby je naučila. Své 2. vystoupení v Jílovém měl na této akcičce i začínající pěvecký soubor Colours pod 
vedením sbormistryně Báry Procházkové. Lidové písničky v jejich podání uším doslova lahodily a jedna z nich některé posluchače dokonce 
dojala k slzám. Pěvecký výkon Barviček byl vskutku profesionální a jistě mohu hovořit za všechny přítomné, že je v Jílovém opět rádi usly-
šíme. Zábava trvající něco málo přes hodinku se vydařila a všichni z ní měli radost. Vše mělo bohužel jediný háček. Účast na této akci byla 
minimální, dovolím si říci NULOVÁ. Celé akce se totiž zúčastnilo pouhopouhých 7 diváků (5 diváků tvořily maminky dětí z flétniček, 1 osoba
s doprovodem pomáhala p. Nedvědové). Z celého Jílového se nenašel NIKDO, koho by tato akce zajímala, NIKDO nepřišel ocenit práci lidi-
ček, kteří chtějí druhé pobavit, něco zajímavého jim předat. Když se tato akce plánovala, nemohl nikdo tušit, že stanovené datum s sebou 
přinese letní počasí. A právě to vyneslo svůj ortel. Všem bylo milejší sluníčko. Milí Jílováci, pokud budete mít někdy pocit, že Jílové neuspo-
kojuje Vaše kulturní potřeby, není tomu tak! Jsou tu tací, kteří se snaží. Obdivuji je, že jim Váš nezájem nevzal energii a sílu pořádat další akce, 
držím jim palce. Všem účinkujícím ještě jednou moc děkuji za úžasnou hodinku. A všem kulturychtivým přeji neutuchající zájem o tyto akce.   

Bc. Vinterová Š.

Uživatelé kabelové televize v Děčíně a celém Ústeckém kraji mohou již delší dobu sledovat regionální vysílání známé jako Regia TV, které 
jim přináší obrazové informace, zpravodajství a reportáže ze severní části tohoto regionu. Může ho sledovat přibližně 300 tisíc diváků v ce-
lém Ústeckém kraji. Nyní se vysílání Regia TV razantně rozšiřuje. „Zástupci regionálních televizí z celé České republiky, které jsou zapojeny 
do projektu regionalnitelevize.cz, se v březnu sešli v Praze, aby se dohodli na programových a technických podmínkách, za nichž budou
v rámci projektu vysílat ze satelitu Astra,“ řekl šéfredaktor redakce Regia TV. Projekt Regionální televize obsahuje čtyřiadvacetihodinový 
program a ze začátku je složen z čtyřhodinových, periodicky se opakujících smyček rozdělených do dvanácti dvacetiminutových bloků, 
přičemž premiérový programový blok začíná každý den od 17.00 hodin celostátním zpravodajstvím. Poté následují bloky jednotlivých 
regionů. Obsahovou  náplň  garantuje celkem čtrnáct regionálních studií a Regia TV je jedním z nich. Ústecký kraj mají na starosti Regia 
TV (severní část) a TV Litoměřicko (jižní část). Program regionalnitelevize.cz  nebude zaměřen jen na běžné zpravodajství, ale klade si za cíl 
také propagovat jednotlivé regiony z hlediska turistického ruchu. Satelitní distribuce signálu pokrývá 100 % celého území České republiky 
a dokonce i Evropy. V ČR se tak nabízí nekódovaný kanál Regionální televize, včetně Regia TV, 3,5 miliónům divákům, což je více jak třetina 
obyvatelstva v republice. „V Ústeckém kraji má ale možnost sledovat Regia TV podstatně více diváků,“ dodal šéfredaktor. „Satelitní vysílání 
spolu s kabelovým pokrývá v našem regionu přibližně 60-75 procent domácností.“ Parametry satelitního příjmu Astra 3B jsou (23,5 stupně 
východně), 12168/V, SR 27500, FEC 3/4, norma DVB-S, kódování žádné (FTA). Vysílání bylo zahájeno začátkem dubna tohoto roku.

Miroslav Kabát

Regionální televize Regia TV oslovuje další diváky
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KOMUNIKAČNÍ EMBARGO

Bylo úterý 27. 3. 2012, prostory jednací místnosti 
zámku byly naplněny zastupiteli. Ano, probíha-
lo jejich jednání, tedy schůze těch, které jsme si 
v roce 2010 s tak velikými nadějemi zvolili. Celé 
jednání, ač mělo určitý spád a dynamiku, bylo 
završeno studenou sprchou. Ta přišla na závěr 
celého jednání, kdy z úst pana starosty zazně-
lo upozornění, že programový bod s názvem 
DISKUZE je diskuzí mezi zastupiteli a nejedná 
se tudíž o formát „Nad dotazy občanů“. Ten den 
měli prý naposledy možnost občané se ptát za-
stupitelů a vedení města. Ti, kteří vydrželi celé 
jednání zastupitelů absolvovat až do konce
a hodlali se ptát vedení a zastupitelů, o to prý 
nově přijdou. Tedy pokud někdo ze zastupitelů 
nezadá do programu další body k jednání. Hrůza 
mne polila, když jsem tato slova slyšel. Má snad 
nějaký zastupitel zařazovat na jednání bod „pro-
gram sdružení Občané Jílového“, „program ČSSD 
Jílové na rok“, nebo „Co na nás chystáte?“. Nové, 
účelově zřízené sdružení Občané Jílového, které 
je tak známé tím, že má neznámý program a ani 
nikde nezveřejnilo svou vizi a volebního velice 
úspěšného výsledku dosáhlo pouhou kritikou 
„těch bývalých“, jak se zdá vytváří novou zeď mezi 
zastupiteli a občany. Nikdo z Jílového neví, co se 
plánuje nebo co se bude dít, a ústy svého leadera, 
starosty města toto oznámí jak zastupitelům, tak
i občanům. Má tedy přísedící občan přijít
o možnost se informovat? Nově se tedy nebude 

moci vedení ptát, zda plánuje možné zdražení 
odpadů, zda se pro naplnění městského rozpočtu 
použije možnosti zvýšení daně z nemovitosti? Na 
své otázky jsem při jednání dostal odpověď, nově 
se tedy budu muset ptát jen „úředně“? V rámci 
diskuze se probíraly v minulosti i jiné, neméně dů-
ležité dotazy. Máme se tedy prostě přestat ptát na 
program a úmysly těch, kteří byli zvoleni? Oprav-
du to má přestat? Nikoliv. Ptát se můžeme! Nově 
však už ne ústy, už jen písemně. Pošlete to e-mai-
lem či dopisem na MÚ, samozřejmě přes poda-
telnu, a oni Vám odpoví. Takto to samozřejmě ve 
své řeči nastínil pan starosta. Na papíře, v obálce
s doručenkou, za Vaše peníze a v zákonných lhů-
tách. Pište do anketních boxů, pište do rubriky 
Otázky a odpovědi a možná se i ten program 
sdružení Občanů Jílového dozvíte. Je mi z toho 
všeho ovšem smutno. Přitom se dosud stačilo
v rámci diskuze normálně zeptat. A to je tak krát-
ce po volbách…

Jiří Šejk Peterka

Článek pana Peterky se týká starosty města, pro-
to jsme ho požádali o vyjádření k nastíněnému 
problému. Zde je jeho odpověď:

Ve své reakci se nebudu vyjadřovat k politickým 
narážkám autora článku, protože politický boj, 
dle mého názoru, na stránky Jílovské sovy nepa-
tří. Každý občan má zákonné právo vyjadřovat se 

na zasedání zastupitelstva obce k projednáva-
ným věcem. Toto právo na jednání zastupitelstva 
nebylo občanům nikdy upřeno ani omezeno. 
Naopak nad rámec zákona byl poskytován pro-
stor pro dotazy občanů, které nesouvisely s pro-
gramem jednání zastupitelstva. Ale, jak se říká: 
„Všeho s mírou“. Nelze totiž, ani při dobré vůli, 
odpovědět na zasedání zastupitelstva na všech-
ny dotazy občanů. S jakýmikoliv dotazy, které te-
maticky nesouvisí s materiály projednávanými na 
zastupitelstvu, se mohou občané kdykoliv (ústně, 
písemně, e-mailem) obrátit na představitele měs-
ta či příslušný odbor MÚ. 
Autor článku zároveň požádal formou otevřené-
ho dopisu o projednání tohoto tématu na jednání 
zastupitelstva. To je ten správný postup, jak docí-
lit projednání určité záležitosti na zasedání zastu-
pitelstva. Více po zasedání zastupitelstva.

Miroslav Kalvas, starosta

Poznámka šéfredaktorky:
Redakční rada se neztotožňuje s názory autora 
uvedenými v článku Komunikační embargo.
V zájmu objektivity informací řešíme otázky: 
„Uveřejňovat či neuveřejňovat v Jílovské sově 
články tohoto typu?“, „Kde končí svobodný názor 
občana a začíná politický boj a záměrné zkreslo-
vání informací?“.
Názory čtenářů jsou vítány na: sova@mujilove.cz.
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Antifašisté patřili v poválečném období ke 
skupinám německého obyvatelstva, kte-
rým se mělo dostat zvláštního zacházení. 

Neměla se na ně vztahovat perzekuční opatření 
a restrikce jako na ostatní Němce. Kromě antifa-
šistů se tato ochrana vztahovala i na komunisty, 
sociálními demokraty, německé Židy a osoby, 
které žily ve smíšeném manželství. Základním 
nařízením pro rozdělení Němců do zvláštních 
kategorií se stal dekret prezidenta republiky
č. 33/1945 Sb. o státoobčanských otázkách. An-
tifašisté byli podle tehdejšího chápání ti, kteří 
mohli prokázat, že zůstali věrní Československé 
republice a nikdy se neprovinili proti českému 
a slovenskému lidu, nebo trpěli pod fašistickým 
nebo nacistickým útlakem.
 Získání statusu antifašisty znamenalo 
pro Němce za dané situace mnohé úlevy. Anti-
fašisté dostávali vyšší potravinové příděly, mzdy 
jim byly vypláceny tak jako ostatním zaměstnan-
cům, tedy bez 20% srážky, měli také nárok na dal-
ší pracovní příplatky. Němečtí antifašisté však za 
svá práva museli bojovat jak s úřady, tak i se silně 
nacionálně orientovaným českým prostředím. 
Aby mohli antifašisté uplatnit svá práva, museli 
žádat o přidělení antifašistické legitimace a po-
dat žádost o zachování československého státní-
ho občanství, které bylo všem Němcům po válce 
odňato.

 Němečtí antifašisté neměli, zejména 
v prvních týdnech míru, lehké podmínky. Ně-
kteří Češi totiž vůbec odmítali věřit v existenci 
antifašisticky smýšlejících Němců, a tak dochá-
zelo k žalostným projevům nevraživosti ze stran 
jednotlivců i úřadů.  A to zejména v době, kdy 
němečtí antifašisté čekali na vyjádření úřadů 
o zachování státního občanství. 
Stávalo se tedy, že byli antifašisté 
přidělováni na nucené práce jako 
ostatní Němci nebo byli dokonce 
vyhnáni, či odsunuti s ostatními 
Němci už v rámci divokého odsunu.
 Bohužel ani získání 
antifašistického osvědčení nezna-
menalo pro jeho držitele bezpro-
blémový život. Pokud němečtí 
antifašisté nemluvili česky, byla 
jejich situace ještě více ztížena 
zákazem hovořit na veřejnosti 
německy. A dokonce, stejně jako 
německé obyvatelstvo bylo nuceno nosit vidi-
telně na oblečení bílou pásku, museli i antifašisté 
nosit označení v podobě pásky červené. Ačkoli 
mělo toto označení antifašisty chránit při styku 
s českou veřejností a úřady, ve svém důsledku to 
antifašisty spíše ještě více vyčleňovalo ze společ-
nosti. Kromě toho byli antifašisté vyloučeni z po-
litického života, nemohli volit ani být voleni do 

zastupitelských orgánů.
 V Jílovém docházelo také k tomu, že 
byli z města antifašisté stěhováni pryč. Bytový 
referát se totiž potýkal s nedostatkem bytů kvůli 
velkému množství nově příchozích českých osíd-
lenců. Se situací se MSK vypořádala po svém. 
Dne 4. září 1945 zaslala tuto žádost: „Dáváme Vám 

k dispozici 515 antifašistů II. skupiny, 
a sice následujícím návrhem. Jelikož 
v obci Jílové jest nedostatek bytů 
pro české dělníky a byli jsme nuceni 
zastaviti další přistěhování, prosíme 
tímto, abychom antifašisty mohli 
přestěhovati do Děčína – Podmokel 
na práci a od Vás by šel stejný počet, 
kteří nejsou antifašisty do pracovní-
ho tábora Popovice. Jinak nemů-
žeme si odpomoci od německých 
obyvatel. Děkujeme Vám za Vaší 
ochotu a doufáme, že nám v tom-
to případě vyhovíte. Podotýkám, že 

nám stejně zůstane velké množství Němců.“

V příštím článku se budeme věnovat antifašis-
tům z Jílového konkrétněji. Podíváme se na ně-
které z dochovaných antifašistických životopisů, 
abychom zjistili, jak v nich antifašisté prokazovali 
svou věrnost Československé republice.

Hana Doležalová

Jílovští antifašisté, díl 4.

...knihy pro dospělé: Patterson, J.: Okamžik překvapení, Kate, L.: Vytržení, Jansa, P.: Záskok u pánaboha, Evanovich, J.: 
Za všechny prachy, July, M.: Nikdo sem nepatří víc než ty, Cabot, M.: Jak začíná láska, 
Dousková, I.: Hrdý Budžes - Chcete se zasmát, zastydět a zavzpomínat? Prvními roky husákovské normalizace, tak jak se 
v řadě komických i méně veselých příhod a situací promítala do života dětí i dospělých z jednoho okresního města, nás 
v této knize provází bystrá, leč přiměřeně naivní žákyně druhé třídy ZDŠ v Ničíně Helenka Součková. Po mimořádném 
ohlasu vychází kniha v novém vydání a zároveň byla úspěšně uvedena jako divadelní hra. Navazují knihy Oněgin byl 
Rusák a Darda. 

...knihy pro děti: Harrison, L.: Monster High II., Brezina, T.: Klub čarodějek, Dračí meč – Magická bouře, Webb, H.: Tim má 
potíže, Pierce, L.: Velkej frajer Nate znovu v akci,
Child, L.: Clarice Beanová má průšvih - Zkušenost, že pravopis postrádá logiku a že chyba se objeví, ani nevíte jak, mají 
snad všechny děti. Proč se třeba píše „UŽ“, když při vyslovení jasně slyšíte „UŠ“. Clarice Beanová je bystré a přemýšlivé 
děvče, ale s pravopisem bojuje a pravopis většinou vyhrává. A to si ještě paní Wilbertonová, třídní učitelka, vymyslela tu 
nesmyslnou soutěž v pravopise. Jako kdyby neměla Clarice dost starostí, jak pomoci Karlu Wrenburymu, který žije jen
s mámou a ve škole ho pronásleduje právě paní Wilbertonová. Ano, jsou taky hezké momenty, jako třeba když pan učitel 
Washington Clarice pochválí, že umí psát zajímavé příběhy, anebo když dostane důležitou roli ve školním divadle. A že 
to všechno dopadne naprosto nečekaně? To se přece dalo čekat. 

ORa

KNIŽNÍ KOUTEK

Krasobruslení nepatří zrovna mezi masové 
sporty, v Děčíně má ale dlouholetou tradici. SK 
KRASO Děčín píše svou 
historii už od roku 1968, 
tehdy ovšem pod jiným 
názvem. V současné době 
mezi nadějné krasobrus-
lařky patří i Vendulka 
Rosendorfová z Jílového, 
která chodí do třetí třídy. 
V letošním roce se jí na 
závodech zatím daří a tak 
jsme ji trošku vyzpovídali.

Vendulko, proč jsi začala 
bruslit a co se ti na tom-
hle sportu líbí?
V pěti letech jsem nejprve 
bruslila ve Školičce brusle-
ní a trenéři krasobruslařského klubu oslovili mé 

rodiče, abych začala více trénovat a od té doby 
jsem členkou  oddílu. Kraso mám ráda, protože 

stále musím zdolávat těžší a těžší pře-
kážky.

Jak často trénuješ? Musíš kvůli tré-
ninkům vstávat dřív?
Trénuji každý den, některé dny mám
i dva tréninky na ledě. Dvakrát v týdnu 
vstávám v pět hodin, abych stihla být 
po šesté hodině na ledě v Děčíně.

Máš při závodech trému?
Trému mám jen při prvním závodu
v sezoně, pak už mě opouští.

Díváš se na krasobruslení v televizi?
Ano dívám, i když některé kategorie 
mě baví více. To jsou muži a sportovní 

dvojice. Jezdit ve dvojici by se mi líbilo.

Kdo se ti líbí nejvíc a máš nějaký vzor v kra-
sobruslení?
Líbí se mi Michal Březina a další můj, takový men-
ší vzor, je členka našeho oddílu, dnes už juniorka 
Karolína Votápková.

V letošním roce jsi zatím každý měsíc byla 
v závodech úspěšná. V lednu 3. místo v Pod-
krušnohorském poháru Bílina, v únoru 2. mís-
to ve Zlaté brusli Lovosice a v březnu 4. místo 
v Mladoboleslavském poháru. Co tě čeká dál?
Letošní sezona už skončila, teď mě čekají jen tré-
ninky na sucho (trénujeme v tělocvičně a v balet-
ním sále), v létě týdenní soustředění v Klatovech 
a pak na podzim začne nová sezona.

Ke všem úspěchům gratulujeme a do dalších zá-
vodů držíme pěsti.

vyzvídala: PeN

Krasobruslařský talent z Jílového
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Blíží se červen, to je čas zájezdu pro seniory!
Loni jsme se podívali do sousedního Saska, přírodu a starobylou pevnost Königstein si jistě ještě dobře pamatujeme. Letos navštívíme hlavní město 

Saska – Dresden/Drážďany. Město, které bylo kdysi velmi krásné, potom velmi zničené, dnes opět velmi pěkné a zajímavé. Prohlédneme si při společ-
né procházce historické centrum, pro zájemce pak bude volno k případné návštěvě galerie, výstavy porcelánu, dopravního muzea nebo nákupního 

centra. Při zpáteční cestě se podíváme do krásného parku kolem zámku Pillnitz.

Kdy pojedeme? 12. 6. 2012, odjezd z náměstí v 8.30 hod., návrat kolem 18.00 hod.
 

Vstupné si hradí podle zájmu každý sám, ceny jsou kolem 10 Euro do objektu.
Pojištění do zahraničí pro účastníky do 70 let činí 20 Kč,  pro starší 70 let je to 44 Kč.

Zaplaťte, prosím, při odevzdání písemné přihlášky, kterou vyplníte v podatelně městského úřadu.
Pěkné počasí a dobrá nálada – přání na tento výlet pro všechny cestovatele.

Uta Boušková, SPOZ

 ČARODĚJNICE TENTOKRÁT PRO DĚTI I DOSPĚLÉ 
 v pondělí 30. dubna 2012 

• 15.30 h. - průvod čarodějnic od ZŠ na sídlišti do zámku
• 16 – 17.30 h. - Čarodějnický rej pro děti (vstup pouze v čarodějnickém kostýmu, hry,
 soutěže, volba MISS Čarodějnice, 2012, diskotéka, návštěva sklepní „Tajemné jeskyně“ atd.)

• 17.30 h. - společný průvod ze zámku k ohni
• 18 – 19 h. - Filipojakubské ohněpálení pro děti – opékání buřtů, překážková dráha s hasičskými dovednostmi
• 19 – 22 h. - Filipojakubské ohněpálení pro dospělé – soutěže pro dospělé, volba MISS Stará čarodějnice 2012
• Občerstvení u ohně zajištěno. Společnými silami pořádají Město Jílové, CZMČ a SDH Jílové-Modrá.

Město Jílové ve spolupráci 
s Preventivně informační skupinou policie Děčín

pořádá dne 25. dubna besedu na téma:

(NE)BEZPEČNÝ VĚK
+ SENIOŘI SOBĚ 

Závěrečná beseda nabízí seniorům účinné rady 
před okradením, typy jak snížit riziko přepadení či 

jak zabezpečit svůj majetek.

Beseda začíná v 10 hodin, potrvá přibližně hodinu.

velký sál Jílovského zámku
vstup volný

Neseďte doma, pojeďte s námi! 
Město Jílové pořádá

VÝLET NA VĚTRUŠI 
v sobotu 28. dubna, sraz v 7.45 hod. na zastávce 

autobusu Jílové (náměstí) směr Libouchec

Co nás čeká?
Lanovkou se svezeme na Větruši, tam si prohlédneme zrca-
dlové a přírodní bludiště, pěšky dojdeme na Humboldovu 
vyhlídku a nakonec se vrátíme přes popraviště k lanovce

a vlakem domů.

Co potřebujete?
Svačinu a pití, peníze na vstupy a jízdné,

pohodlné boty a dobrou náladu.

Předpokládaný návrat kolem 18 hodiny.

Srdečně Vás zveme! 

SVÁTEČNÍ ZPÍVÁNÍ aneb TŘI 
OŘÍŠKY PRO MAMINKY

v sobotu 12. května 2012 od 14 hod.
pouze pro maminky, tatínkové tentokrát hlídají děti

ve středu 16. května od 16.30 hod.
pro babičky, tatínky a další zájemce z řad veřejnosti

Účinkují děti z 1. a 2. tříd a „flétničky“, na klavír doprovází Mgr. 
Václav Zibner. Zazní písničky pro maminky k svátku, některé 

s menšími úpravami textu a také písničky z kouzelných oříšků, 
tedy pohádkové.

Přijďte si hrát s námi :-)

ZÁBAVNÉ ODPOLEDNE NA ZÁMKU 
v neděli 20. května, 15 – 17 hodin

 V případě hezkého počasí se akce přesune ze zámku
do zámeckého parku!
 
Už poněkolikáté zveme všechny zvídavé
děti, aby vyzkoušely svou šikovnost.
Hry, soutěže a vyrábění o drobné dárky.

jednotné vstupné: 15 Kč

zámek Pillnitz, zdroj: wikipedia.org
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ŘÁDKOVÁ INZERCE

PRODÁM zahrádku v Jílovém u kostela,
650 m2, cena dohodou.
Tel: 723 246 268

KOUPÍM garáž v lokalitě Jílové – Kamen-
ná, prosím, nabídněte. Spěchá!
Tel.: 721 206 869 

PRODÁM byt 1+1 v OV v Jílovém, ulice
Spojová. Byt po celkové rekonstrukci.
Info na tel.: 774 327 290

PRODÁM zahradu za kostelem, cena
dohodou. Tel. 606 951 535.

STAVEBNÍ FIRMA D.M. DĚČÍN
JOSEF MAREK

Naše firma nabízí:
• Veškeré stavební práce, jako jsou zděné konstrukce, stropy, krovy, 
dlažby a obklady, zámkové dlažby, zateplení fasád a fasády, rekon-

strukce staveb a jejich opravy a podobně.
• Dále nabízíme náš hlavní produkt a to jsou stavby rodinných 

domků v jakékoliv rozpracovanosti až po stavby na klíč. V nabídce 
máme více než 150 typů rodinných domků v cenách od 0,9 mil. Kč.

• Rovněž zpracováváme projektové dokumentace na stavby
rodinných domků (k dispozici hotové projekty ve více než 150

provedeních v ceně 8 000 Kč za kompletní projekt).
• Práce a stavby zajišťujeme po celé ČR.

Kontakt a více informací na:
tel.: 724 148 594, 724 035 001
e-mail: p-marek@volny.cz,
   marek@marekdm.cz
www.marekdm.cz

407 02 Modrá u Děčína
Teplická 125

tel./fax: 412 551 587
mobil: 603 219 058

Provádíme veškeré ruční zahradnické 
práce po celém Jílovém za příznivé ceny!

Tel.: 721 724 339

PLACENÁ INZERCE

SECOND HAND
MODRÁ 114

(BÝVALÉ ZEMĚDĚLSKÉ UČILIŠTĚ - ZA KONEČNOU AUTOBUSU, ZASTÁVKA KAMENEC)

Prodej použitého, ale velmi zachovalého oblečení, větši-
nou z Anglie a Holandska. Velký výběr dětského, dámské-
ho a pánského zboží, včetně nadměrných velikostí. Dále 
nabízíme nové sportovní oblečení – styl hiphop a skate.

OTEVŘENO:
pondělí – pátek: 18 - 20 h; sobota: 10 - 18 h

 Informace na tel. 607 219 926 - Jana Drienová

N A B Í Z Í 
- získání řidičského oprávnění skupiny „B“

- cena za celý kurz: pouhých 5 800 Kč

Výuka probíhá v malých kolektivech, v příjemném 
prostředí za využití nejmodernější techniky.

Bližší informace na:
www.autoskola-miltner.cz

tel.: 603 468 639

AUTOŠKOLA LIBOUCHEC

Slepičky červené a černé, 
stáří 10 týdnů.

Cena: 99 Kč,
prodej: květen 2012 

Tel: 724 426 950
(p. Šanovcová, Jílové)



14 Měsíčník Jílovská sova vydává Město Jílové. Registrováno pod č. MK ČR E 12236. Adresa redakce: Městský úřad, Mírové náměstí 280, 407 01 Jílové, okres Děčín, IČO: 00261408 
telefon: 412 557 711, fax: 412 550 203, e-mail: kult@mujilove.cz, http://www.mujilove.cz. Redakční rada ve složení: Ing. Radka Tomanová, Petra Nedvědová a Olga Rážová.
Vychází v počtu 2 200 výtisků. Sazba a tisk PC Grafik s r.o., Javorská 219, 407 01 Jílové. Uzávěrka pro květnové vydání je 4. 5. 2012. PŘÍŠTÍ ČÍSLO JÍLOVSKÉ SOVY VYJDE 18. 5. 2012.PŘÍŠTÍ ČÍSLO JÍLOVSKÉ SOVY VYJDE 18. 5. 2012.

čník Jílovsk
n: 41

Vzpomínáme

DUBEN

Zdeňka Boháčová
Margit Čeňková

Helena Doležalová
Zdeňka Dvořáková

Jaroslav Fajgl
Alena Fialová
Jiřina Fialová

Zdeňka Franková
Milada Frýdová
Verona Kardová
Anna Klímová

Ivan Kočí
Marie Laštůvková
Marie Lorencová
Božena Nováková

Zdeněk Novák
Jiří Paikert
Alois Slavík

Zdeňka Ticová
Jan Zsilay
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4. dubna tomu bylo 10 smutných let, kdy navždy odešel náš
milovaný dědeček, pan František Pelech. S láskou stále vzpomínají

vnučky Ivanka a Verunka s rodinou.

To, že čas rány hojí, je jenom pouhé zdání.
Stále je v srdci bolest a tiché vzpomínání.

8. dubna uplynulo 11 dlouhých let, kdy nás navždy opustila naše maminka
a babička, paní Eliška Havlová. S láskou vzpomíná rodina Peškova.

10. dubna by se 84. narozenin dožila naše milovaná babička a maminka, 
paní Milena Bohušová. S láskou stále vzpomínají druh Josef, synové 

Josef a Jaroslav s rodinami a dcery Jana a Marie s rodinami.
Kdo jste ji znali, vzpomeňte s námi.

10. dubna tomu budou 4 smutné roky, co nás navždy opustila naše milovaná 
babička, maminka a manželka paní Anna Tomsová.
S láskou stále vzpomínají manžel a dcery s rodinami.

Dne 11. dubna tomu bylo 15 let, kdy nás navždy opustil
pan Slavomil Farský.

S láskou stále vzpomíná rodina.

Ten kdo miloval, nezapomene!

11. dubna uplynuly 4 roky, co nás navždy opustil náš milovaný,
pan Emil Beran. S láskou a úctou vzpomíná družka Hedvika
a rodiny Matušových a Beranova.

Kdo žije v srdcích těch, které opustil, ten neodešel...

Dne 24. dubna vzpomeneme 6. smutné výročí, kdy nás náhle opustila 
paní Věra Hájková. Stále vzpomíná sestra s rodinou.

Kdo jste ji znali a měli rádi, vzpomeňte s námi.

Upozornění pro čtenáře Městské knihovny v Jílovém: 
v pondělí 30. dubna a ve čtvrtek 3. května

bude knihovna mimořádně zavřena.
Omlouváme se a děkujeme za pochopení.
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